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1. Uvod 

U razdoblju od 01. srpnja 2015. godine do 31.prosinca 2015. godine gradonačelnik je sukladno 

odredbama Zakona o lokalnoj i područnoj (regionalnoj) samoupravi i Statutu Grada Ploča 

obavljao poslove u okviru svojih nadležnosti, od donošenja odluka, utvrđivanja prijedloga 

odluka o kojima je raspravljalo i odlučivalo Gradsko vijeće, do izvršavanja donesenih odluka i 

zaključaka. Gradonačelnik je donio niz odluka iz različitog područja djelovanja, a koje se odnose 

na obavljanje njegove izvršne funkcije, kao što su usmjeravanje rada upravnih tijela i nadzor 

rada istih, upravljanje nekretninama i pokretninama u vlasništvu Grada, kao i upravljanje 

prihodima i rashodima u skladu sa zakonima i Statutom. 

U ovom izvještajnom razdoblju  izvršen je niz aktivnosti i sastanaka od strane gradonačelnika, 

njegovih zamjenika, te djelatnika gradske uprave s predstavnicima ministarstava, javnih 

poduzeća, gospodarstvenicima, predstavnicima udruga, športskih klubova i samim građanima, a 

sve u cilju unaprijeđenja života na području grada Ploča. 

2. Izvršenje proračuna 

Najvažniji dokument koji omogućuje funkcioniranje grada je proračun pa ću u kratkim crtama 

iznijeti stanje proračuna grada Ploča u ovom izvještajnom razdoblju. Prihodi proračuna za 2015. 

godinu ostvareni su u iznosu od 26.951.693 kuna ili 111,14% u odnosu na planirane prihode u 

tekućoj godini. S ovakvom realizacijom proračuna mozemo biti zadovoljni jer su proračunski 

prihodi značajno veći u odnosu na izvršenje proračuna iz 2014. godine koji je iznosio 21.934.257 

kn sto je povećanje od 5.017.436 kn ili 122,87% u odnosu na ostvarene prihode iz 2014. godine.  

Zašto su proračunski prihodi u 2015. godini doživjeli značajno povećanje u odnosu na plan 

proračuna i izvršenje proračuna prethodne godine nekoliko je razloga, te ću Vam ih pokušati 

iznijeti u kratkim crtama. Naime, u 2015. godini se nastavio „maćehinski“ odnos centralne 

države prema jedinicama lokalne i područne smouprave te se izmjenama zakonskih propisa u 

obračunu poreza na dohodak umanjilo prihode gradskih i županijskih proračuna pa samim tim i 

prihode proračuna grada Ploča. Iako su predstavnici Vlade RH u Hrvatskom saboru najavljivali 

uvođenje kompenzacijskih mjera one su izostale te smo se odlučili na restrikcije u proračunu 

kroz smanjenje plaća kao i na donošenje odluke o prirezu kako ne bi dosli u situaciju povećavati 

cijene komunalnih usluga, participaciju cijene vrtića itd. Na taj način smo amortizirali financijski 

udar na proračun grada Ploča i osigurali stabilno funkcioniranje svih proračunskih korisnika. 

Kroz donošenje odluke o sufinanciranju katastarske izmjere osigurali smo dodatne prihode za 

realizaciju projekata u komunalnoj infrastrukturi, a moram istaknuti da smo uložili dodatne 

napore u naplati potraživanja što je jedan od „gorućih“ problema u radu gradske uprave već 

duži niz godina. Nažalost, iako situacija u gospodarstvu RH pokazuje blage trendove oporavka 



još uvijek izostaju značajnije investicije što se reflektira  nedostatkom prihoda od prodaje 

zemljišta kao i komunalnog doprinosa. S obzirom na iskazivanje određenih interesa 

potencijalnih investitora u 2016. godini ocekujem promjenu trenda što bi uvelike olakšalo 

situaciju u gradskom proračunu, osiguralo solventnost te omogućilo nesmetanu realizaciju 

kapitalnih investicija. Sukladno navedenom grad je bio prisiljen smanjiti potrošnju koja se 

financira iz izvornih prihoda kako bi dio istih usmjerio u kapitalne projekte. Praktično smo iz 

tekućeg poslovanja financirali ulaganja u komunalnu infrastrukturu što je poželjno, ali s obzirom 

na strukturu proračunskih prihoda grada dugoročno neizdrživo. U cijelom tom periodu treba 

naglasiti da su transferi proračunskim korisnicima funkcionirali uredno i da nisu dovedeni u 

pitanje, iako je zbog navedenih razloga trebalo uložiti maksimalne napore kako solventnost 

Grada ne bi došla u pitanje. Koliko smo u prošloj godini racionalno rukovodili gradskim 

financijama najbolje ocrtava činjenica da su nam prihodi poslovanja ( tekući prihodi) iznosili 

25.633.332 kn, a rashodi poslovanja (tekući rashodi) iznosili 18.764.540 kn što predstavlja 

pozitivan financijski rezultat u iznosu od 6.868.792 kn, odnosno 136,61%. Vrlo interesantan 

pokazatelj je i stanje na tržištu rada gdje je gradska uprava aktivno sudjelovala kroz Program 

stručnog osposobljavanja i na taj način omogućila stjecanje neophodnog radnog iskustva 

velikom broju mladih Pločana kao i kroz program javnih radova za integriranje dugotrajno 

nezaposlenih osoba na tržište rada. Prema službenim podatcima Hrvatskog zavoda za 

zapošljavanje, područnog ureda Dubrovnik  na kraju ovog izvještajnog razdoblja evidentirana je 

851 nezaposlena osoba što je 6,1% manje nego za isto razdoblje 2014. godine (906 

nezaposlenih osoba) i po tome smo bolji od prosjeka za DNŽ ( 3,3% manje u odnosu na 2014. 

godinu).  

3. Aktivnosti gradonačelnika i gradske uprave 

 U funkcioniranju grada, kao što sam već rekao, veliki problem nam predstavlja i odnos 

centralne vlasti prema jedinicama lokalne samouprave jer u nedostatku sredstava u državnom 

proračunu jedinicama lokalne samouprave se delegiraju dodatne obveze ( što iziskuje dodatna 

sredstva ), a ne delegiraju se nikakva prava. Provedba Zakona o otpadu gdje je obveza u 

potpunosti prebačena na jedinice lokalne samouprave ili odluka države da za napuštene vojne 

objekte više neće plaćati komunalnu naknadu su najbolja potvrda gore navedenog. Kao 

gradonačelnik u više navrata sam urgirao kako bi se rješilo pitanje vojnih objekata ( bilo kao 

povrat gradu ili stavljanjem u funkciju od strane RH te s obzirom na najave Vlade i resornih 

ministara očekujem brže rješavanje spomenutog problema).  Slična situacija je i sa državnim 

poljoprivrednim zemljištem gdje je Grad Ploče  pripremio svu potrebnu dokumentaciju za 

natječaj te sukladno uputama dostavio Agenciji za poljoprivredno zemljište. Nažalost, još uvijek 

nemamo povratnu informaciju kada će se znati rezultati provedenog natječaja, a ilegalni posjed 

je velika zapreka našim poljoprivrednicima u okrupnjavanju i kandidiranju prema fondovima EU. 



Kroz rad Upravnog vijeća Lučke uprave Ploče nastojao sam ukazivati na probleme u realizaciji 

Projekta integracije transporta i trgovine gdje značajna kašnjenja iziskuju velike financijske 

troškove RH. Održao sam sastanak i s predstavnicima HAC-a kako bih potaknuo bržu realizaciju 

spojne ceste od čvora Čeveljuša do ulaznog kompleksa u luku Ploče kao i rješavanje statusa 

Naftnih terminala federacije d.o.o. što je komercijalni, ali i sigurnosni problem, s obzirom na 

djelatnost koju isti obavljaju na lučkom području bez pravovaljanog koncesijskog ugovora.   

Od ostalih društveno aktualnih tema, te manifestacija u prošloj godini izdvojit ću nekoliko 

aktivnosti. 

Primjerice, iznimno ponosnima nas čini dokaz da je studij Financijskog menadžmenta u Pločama 

i uistinu zaživio, pa smo prošloga ljeta ispratili i prve diplomante ovog studija unutar Sveučilišta 

u Dubrovniku, koji je s radom u našem gradu započeo 2012.godine. Veseli i činjenica da smo 

zajedničkim naporima zajedno s DNŽ iznašli način i omogućili i nastavak preddiplomskog studija, 

odnosno početak specijalističkog diplomskog studija u Pločama i svim studentima omogućili i 

stjecanje magistarskog zvanja ovog studija upravo u Pločama, bez odlaska u susjedne gradove. 

Tradicionalne ljetne aktivnosti unutar Pločanskog ljeta i prošle su godine održane u našem 

gradu, te su našim sugrađanima pružile mogućnosti zabave, druženja, ali i niz edukativnih 

sadržaja. 

Službeno otvaranje Pločanskog ljeta održano je na Dan branitelja Grada Ploča, a zabavni 

program u sklopu kojega je upriličen koncert naših domaćih izvođača, sastojao se i od fešte koja 

se uz hranu i piće organizirala ispred pastoralnog centra crkve Kraljice Neba i zemlje u Pločama. 

I prošle godine, između niza ljetnih događanja, izdvojiti ću i ovogodišnji iznimno uspješan 

humanitarno malonogometni turnir „Ko to more platit“, kojeg podupiremo, a  koji je ove godine 

organizacijski pomladio ekipu, te se još jednom pokazao kao jedan od središnjih okupljanja 

Pločana u ljetnim večerima. Prije samog početka turnira, zajedno sa Domom športova Ploče, 

obnovili smo i garderobni prostor ŠC Močvara, za što smo izdvojili preko 100 000 kuna. 

Također, druženja i okupljanja na ribarskim večerima diljem naših mjesnih odbora, pokazala su 

se vrlo zanimljivima i privlačnima našim građanima, pa me veseli činjenica da smo i taj aspekt 

uspjeli financijski podržati. 

Prošle godine smo vratili i tradicionalne „igre na rivi“ za najmlađe, organiziravši tako dobro 

poznate utrke romobila, biciklijadu, skakanje u vrećama, dok smo za one nešto starije poduprli i 

pomogli Udruzi studenata grada Ploča u  organizaciji dvodnevnog događanja za mlade na 

gradskoj plaži „Od dva do dva“. Jedan dio spomenuutih dječjih igara održan je na 

novouređenom prostoru dječjeg igrališta pored crkve, kojeg smo renovirali u suradnji s 



Komunalnim održavanjem d.o.o. U sklopu ovog uređenja, adaptirano je i igralište u ulici Petra 

Svačića u Pločama. 

Prošle godine kao grad smo bili domaćini obilježavanja međunarodnog Dana mladih zajedno sa 

Europskim domom Dubrovnik i Savjeta mladih DNŽ. Ugostili smo 40-ak mladih iz naše Županije i 

kroz planiran raspored organizirali njihov posjet Pločama uz animaciju i pločanske mladeži.  

Kao jedan od tri grada organizacijski smo ponijeli velik dio posla oko Maratona lađa i u suradnji 

s Udrugom lađara Neretva potpomogli i prošlogodišnjem održavanju ovog sve većeg 

neretvanskog događanja, poduprijevši tako i sve lađarske ekipe s područja Ploča. 

Realizirali smo i prošle godine niz već tradicionalnih društveno-humanitarnih projekata, pa smo 

tako poduprli i bili domaćinom projekta „Put lubenica“ ugostivši tako u Pločama, u sklopu 

njihove rute Dom za nezbrinutu djecu Maestral, Split. 

24.obljetnica akcija Zelena tabla-Mala bara i prošle je godine svečano obilježena, gdje sam kao 

gradonačelnik u dogovoru s predstavnicima braniteljskih udruga sudjelovao, te potpomogao 

protokol događanja, koja su činile aktivnosti unutar pojedinih udruga i tradicionalni dijelovi 

obilježavanja ove veličanstvene akcije poput svečane svete mise, polaganja vijenaca i 

obilježavanje unutar naše osnovne i srednje škole. Također, dogovorom s udrugama,već prošle 

godine započeli smo i organizaciju  jubilarne 25.obljetnice akcije ZTMB, koja bi trebala biti pod 

pokroviteljstvom same predsjednice RH Kolinde Grabar Kitarović. 

I u prošloj godini, kao gradonačelnik bio sam pokroviteljem niza aktivnosti pločanskih udruga, te 

nastojao poduprijeti njihove organizacije, u skladu s mogućnostima, odazivajući se na upite za 

pomoć u organizaciji istih. Tako sam već tradicionalno pokroviteljem aktivnosti u mjesecima u 

kojima udruga Vita obilježava važne datume, što me čini sretnim, ukoliko moj obol i zalaganje 

može pridonijeti dostupnosti javnosti  važnih informacija o kojima nas educiraju iz udruge Vita. 

Trudili smo se svakako, obilježiti sve važnije spomendane, te u organizaciju uključiti i lokalnu 

zajednicu. Ističem tako dobru suradnju s našim ustanovama i školama, koja se ogleda u nizu 

zajedničkih organizacija, a u kojima je važan aspekt upravo to što se sadržaj prenosi na 

najmlađe. Organizirali smo tako zajedničko prisjećanje i odavanje počasti žrtvi Vukovara i 

Škabrnje, paljenjem svijeća i prigodnim programom.  

Društveno zabavne aktivnosti na nivou godine u Pločama, završeno je četverodnevnim 

Adventskim svečanostima, koje izdvajam kao manifestaciju u kojoj smo kao organizatori okupili 

veliki broj sudionika, od mjesnih odbora, udruga, ugostiteljskih objekata, zajednica, organizacija, 

obrta, ali i pojedinaca. Kroz četiri dana zabavnim programom obilježeni su dani pred Božić, a 

posjetiteljima je ponuđen niz sadržaja, koji su bili smješteni duž parka uz rivu. Humanitarnom 

notom cijele manifestacije koja je bila izražena prikupljanjem dobrotvornim priloga za 4 



pločanske udruge (Radost, Leptirići, Vita i Socijalna samoposluga) „Advent u Pločama“ uistinu je 

bio centralno okupljanje Pločana tih najljepših dana u godini, koje smo kao organizatori, uz 

Turističku zajednicu grada Ploča, nastojali učiniti sadržajno zanimljivom svima.  
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